
 

 

            

Rekenkamer Hoeksche Waard 

Aan:  De gemeenteraad van de gemeente Hoeksche Waard 

In afschrift aan: Griffie, college van B&W en gemeentesecretaris van de gemeente Hoeksche Waard 

Van:  Rekenkamer Hoeksche Waard (RK HW) 

Betreft:  Beantwoording van vragen over gebiedsmarketing 

Datum:  5 juli 2023 

 

 

Geachte leden van de gemeenteraad, 

 

De Rekenkamer Hoeksche Waard (RK HW) heeft een aantal vragen over het onderzoek naar 

gebiedsmarketing ontvangen met het verzoek deze te beantwoorden. Voor we tot beantwoording overgaan, 

schetsen we kort het verloop van dit onderzoek en de informele bijeenkomst tussen raadsleden en RK HW op 

28 juni 2023 via Teams. 

 

Op 28 februari 2023 heeft de RK HW een rekenkamerbrief over gebiedsmarketing naar de raad gezonden. In 

juni 2023 is dit geagendeerd voor de BOB-cyclus. Op 20 juni 2023 heeft de RK HW in de beeldvormende 

vergadering een presentatie gegeven over de rekenkamerbrief en vragen beantwoord. Op 27 juni 2023 vond 

de oordeelsvormende bijeenkomst van uw raad plaats. In deze oordeelsvormende bijeenkomst heeft de RK 

HW geen rol en is de raad aan zet, mogelijk in dialoog met het college.  

 

Op 28 juni 2023 is de RK HW door de griffie benaderd met het verzoek uit de raad om vóór de 

besluitvormende raad op 29 juni 2023 nog overleg te voeren met de RK HW over gebiedsmarketing. De 

enige mogelijkheid was, gezien de korte tijdspanne, om dit 28 juni 2023 om 19.30 uur via Teams te 

organiseren.  

 

De RK HW was bereid om het verzoek te honoreren en aan dit besluit ligt de volgende overweging ten 

grondslag. De RK HW is een onafhankelijk orgaan van de gemeente dat zich niet in het politieke debat 

mengt. Tegelijkertijd wil de RK HW dicht bij de raad staan en is betrokken bij de gemeente en de 

gemeenteraad. Gebiedsmarketing heeft, zoals inmiddels blijkt, een evident politiek gehalte. Over het 

algemeen zal een RK niet interveniëren na de bespreking in de raad van het rekenkamerproduct en 

beantwoording van vragen van de raad. Zoals geschreven is de RK HW betrokken en wilde die 

betrokkenheid tonen door beschikbaar te zijn voor de raad, na de opinie van 27 juni 2023 en voor de 

besluitvorming van 29 juni 2029. Bovendien is gebiedsmarketing een bijzonder dossier gebleken. De RK 

HW wilde haar verantwoordelijkheid nemen en is in gesprek gegaan op verzoek van de raad door 

tussenkomst van de griffie. Op verzoek van de RK HW is de bijeenkomst niet gestreamd of getapet. De RK 

HW heeft toegezegd dat vragen die in die bijeenkomst en mogelijk later aan de RK HW worden gesteld 

schriftelijk worden beantwoord en dat dit document openbaar is.  

 

Hieronder treft u de vragen en daarna de beantwoording ervan door de RK HW. 

 

In de verwachting u hierbij voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, de Rekenkamer Hoeksche Waard. 

 

 



 

            

Rekenkamer Hoeksche Waard 

 

Beantwoording vragen 
 

Vraag 1  

Kunnen wij een reactie krijgen op de beantwoording van de wethouder op 27 juni jl. tijdens de 

Oordeelsvorming t.a.v. de bevinding van de Rekenkamer, zoals in de Rekenkamerbrief op pagina 18 staat:  

Totaal investeert de gemeente in de periode 2019-2024 € 3 miljoen. 

De wethouder heeft onderbouwd waarom dit volgens hem feitelijk onjuist is. Deelt de Rekenkamer die 

conclusie en zal de Rekenkamer n.a.v. hiervan met een rectificatie komen?  

Of blijft de Rekenkamer bij de eerder gedane onderbouwing tijdens de presentatie en de bevindingen t.a.v. de 

investeringen t.b.v. Gebiedsmarketing zoals deze in de Rekenkamerbrief staan? Of komt zij wellicht tot een 

andere inschatting of conclusie? 

 

Antwoord RK HW: 

In haar rekenkamerbrief gebiedsmarketing Hoeksche Waard heeft de RK HW eerst een overzicht gegeven 

van het proces gebiedsmarketing 2018 tot en met 2022. Om het financiële belang van gebiedsmarketing 

inzichtelijk te krijgen heeft de RK HW getracht informatie te verkrijgen uit de begroting en de uitgaven van 

gebiedsmarketing. Aan de hand van de programmabegroting en jaarstukken was dat lastig. Deze 

documenten zijn op een te weinig gedetailleerd niveau om informatie specifiek over gebiedsmarketing te 

verkrijgen. Toch vond de RK HW het van belang om dan op een andere wijze duidelijkheid te geven en de 

RK HW beoogde daarmee om aan te geven dat er substantieel geld omgaat in gebiedsmarketing. In hoeverre 

dat wenselijk is en of er te weinig, voldoende of te veel geld naar gebiedsmarketing gaat, is een politieke 

vraag en daar gaat de RK HW niet over. De RK HW heeft ervoor gekozen om zelf een inschatting te maken 

van de budgetten en voor zover bekend daadwerkelijke uitgaven. Deze inschatting is gedaan op grond van 

informatie zoals opgenomen in de rekenkamerbrief. Via deze bronnen schat de RK HW in dat in de periode 

2019 tot en met 2024 € 3 miljoen is besteed/beschikbaar was/is voor gebiedsmarketing. Tijdens de 

presentatie op 20 juni 2023 heeft de RK HW hierop een nadere toelichting gegeven. 

Het college van B en W heeft daarna een eigen financieel overzicht verstrekt aan de gemeenteraad. De RK 

HW kan dat overzicht zonder nadere onderbouwing niet op waarde schatten. De Rekenkamer HW meent dat 

haar inschatting zoals verwoordt in de rekenkamerbrief en tijdens de presentatie van 20 juni 2023 op basis 

van de tot haar beschikbare staande bronnen reëel is. 

  

Vraag 2 

Is het mogelijk en wenselijk dat de Rekenkamer een vervolgonderzoek, meer diepgravend, naar 

Gebiedsmarketing doet of laat doen zodat er meer duidelijkheid komt? 

Kunnen we enige toelichting bij dit antwoord krijgen? 

 

Antwoord RK HW. 

De RK HW stelt voorop dat de raad, fracties en raadsleden altijd een verzoek aan de RK HW kunnen doen 

voor wensen voor onderzoek door de RK HW. Het is uiteindelijk aan de RK HW om een afweging te maken 

in hoeverre de RK HW dit honoreert. Leidraad voor een afweging en keuze zijn gegeven in het 

‘Onderzoeksprotocol RK HW’ van 26 mei 2020. Deze vraag 2 beschouwt de RK HW als een verzoek aan de 

RK HW voor het verrichten van een vervolgonderzoek naar gebiedsmarketing. Op grond van artikel 3 

selectiecriteria onderzoekonderwerpen komt de RK HW tot de volgende motivering om het verzoek niet te 

honoreren: 



 

            

Rekenkamer Hoeksche Waard 

 

Onder e. Het onderzoeksrapport levert naar verwachting van de RK HW niet meer inzichten op dan de 

inzichten zoals door de RK HW opgetekend in de rekenkamerbrief van 28 februari 2023  

 

Onder h. Onafhankelijkheid. De Rekenkamer mengt zich niet in politieke discussies en besluit zelfstandig en 

onafhankelijk van de raad welke onderzoeken zij verricht. De RK HW is van mening dat dit onderwerp op dit 

moment op zodanige wijze is gepolitiseerd dat de RK HW geen onafhankelijk onderzoek kan verrichten dat 

op dit moment en om die reden niet van toegevoegde waarde is voor de gemeenteraad en gemeente Hoeksche 

Waard. 

 

De RK HW heeft besloten om op grond van voorgaande redenen op dit moment het verzoek niet te 

honoreren. 

 

Vraag 3 

Heeft de Rekenkamer de medewerking van het college gekregen zoals verwacht zou kunnen worden bij een 

onderzoek door een toezichthouder als de Rekenkamer?  

Zo, nee zouden wij daar dan voorbeelden van kunnen krijgen? En op welke wijze heeft dit het onderzoek 

beïnvloed?  

  

Antwoord RK HW. 

De RK HW heeft een Reglement van orde (conform artikel 81 i gemeentewet) en een onderzoeksprotocol 

opgesteld. Verder bepaalt de gemeentewet voor iedere Rekenkamer in Nederland in artikel 183: 

 

Lid 1. De Rekenkamer is bevoegd alle documenten die berusten bij het gemeentebestuur te onderzoeken voor 

zover zij dat ter vervulling van haar taak nodig acht. 

Lid 2. Het gemeentebestuur verstrekt desgevraagd alle inlichtingen die de Rekenkamer ter vervulling van 

haar taak nodig acht. 

 

De RK HW heeft recht op alle informatie van de gemeente die zij nodig acht voor haar werkzaamheden. De 

discussie hierbij is dat het gemeentebestuur i.c. de ambtelijke organisatie vraagt welke documenten de RK 

HW wenst. De RK HW kent de documenten niet bij naam en toenaam, dat lijkt evident. Hierop beslist de 

ambtelijke organisatie dat zij alle ‘relevante’ documenten zal zenden naar de RK HW. Wat relevant is besluit 
het gemeentebestuur c.q. de ambtelijke organisatie. 

 

In het geval van gebiedsmarketing heeft de RK HW in haar bronnenlijst waarop de rekenkamerbrief is 

gebaseerd opgenomen wat de RK HW zelf heeft gevonden in openbare bronnen, welke informatie van het 

gemeentebestuur is ontvangen en welke informatie er na de interviews is overgelegd door geïnterviewden. 


